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Vážení spoluobčané, 

právě čtete první číslo Zpravodaje obce Kunratice v roce 2011. Dovolte mi, abych se Vám představil. Mé jméno je 
Stanislav Třísko, a po dlouhém dohadování na zastupitelstvu, kde nikdo neměl zájem o vedení našeho zpravodaje, 
jsem se rozhodl, že tento zpravodaj povedu já. Psát zpravodaj je na jednoho člověka dost velké sousto, tak jsem pátral 
po spolupracovnících.  Další členové tymu, kteří mají zájem spolupracovat na Kunratickém zpravodaji, jsou paní Věra 
Myšková a paní Eva Ondráčková. Tímto se též obracím na všechny občany Kunratic, kteří by chtěli své postřehy 
zveřejnit ve zpravodaji, obraťte se i na ně. Příspěvky, oznámení nebo náměty můžete posílat také e-mailem na adresu 
kunraticezpravodaj@seznam.cz. Rádi Vám vyhovíme a Vaše náměty a připomínky určitě zveřejníme, protože 
Kunratický zpravodaj je tu pro Vás všechny. Náš i Váš zpravodaj bude vycházet cca jednou za dva měsíce, když bude 
námětů a informací více, tak samozřejmě i jednou za měsíc. 

Otázky pro starostu  

Má obec zpracovanou koncepci rozvoje obce?  
Abych pravdu řekl, kdysi zpracovaná byla, ale stejně jsme se podle toho nemohli řídit, protože ona je to otázka financí. 
Jak kdy dostaneme finance, jak kdy jsou vyhlášeny programy na dotace, takže ono je více méně potřeba spíš vykrývat 
nutné potřeby obce. Na to, abychom si něco plánovali, co bychom chtěli, to bohužel moc nevychází. Pro příklad: obec 
zasáhla povodeň, takže musíme přesunout část financí na odstranění povodňových škod. Takže z tohoto důvodu, se 
žádná koncepce rozvoje obce nedělala, protože tady byly zanedbané náhony, byly zanedbané komunikace, bylo potře-
ba tady tu obec omladit. Právě z důvodu omlazení vesnice, obec poskytuje prodej pozemku za jednu korunu, tedy rela-
tivně za jednu korunu. Tento krok vedl k tomu, aby se obec začala postupně upravovat, opravovat a rozvíjet. Obecně 
se koncepci nebráním.  
 
Plánuje obec nějaká protipovodňová opatření nebo protipovodňové stavby? 
Ano, obec se už v minulosti zabývala protipovodňovým opatřením. Upravila se na obecní náklady část potoka u pana 
Paluše. Úprava se týkala vyzdění a zvýšení břehu potoka. V tomto úseku se rozléval potok vždy první. Po dlouhém 
jednání se nám povedlo přesvědčit povodí Ohře k vyčištění, respektive vybagrování koryta potoka. Čištění potoka se 
v současné době již realizuje. Další protipovodňové opatření se provádí na rybníkách nad obcí. Jde o úpravu hráze, 
kde se buduje přepad, aby se zamezilo přeplnění rybníka a posléze poškození nebo protržení hráze. 
 
Proč obec nemá koordinátora kulturních akcí, a myslíte si, že by prospěl kulturnímu dění? 
Nebránil bych se tomu, aby koordinátor byl, naopak vítal bych ho. Na to proč ho obec nemá, je jednoduchá odpověď: 
protože je problém sehnat lidi, kteří by pro obec něco dělali. I v zastupitelstvu je problém někoho do něčeho dostat. 
Zastupitelé asi nešli do zastupitelstva s tím, že by byli pověření nějakými většími funkcemi. Zastupitelé šli do zastupitel-
stva podle mě nejspíš proto, aby tlumočili názory občanů a tady prosazovali jejích zájmy, popřípadě rozhodovali. Koor-
dinátor by byl dobry, ale nedokážu si představit, kdo ze zastupitelů nebo občanů by měl zájem o tuto činnost. 
 
Jste spokojen s kulturním děním v obci? 
Nejsem spokojen. Dá se říct, že jsem spokojen tak na 40%. Něco se tady děje, to ano, ale je to ho málo a není možné, 
abychom my zajistili všechno. Mám tím na mysli starosta, místostarostka a účetní. Je to více méně na místních slož-
kách. Něco málo jsme v minulosti dělali, například předloni „kulturní léto“. Vím, že občané často kritizují kulturu v obci, 
ale je nutné, aby se i zastupitelé nebo občané aktivně zapojili do kulturního dění.  
 
Místní občany by jistě zajímalo, jak jste jako starosta spokojen se zimní údržbou obce? 
Se zimní údržbou obce jsem i nejsem spokojen. Dá se říct, že se prohrnuje, udržuje, občas se posype, pokud je to nut-
né, ale je to otázka financí. Vezmeme-li do úvahy to, že 60 000 Kč, co jsme dali do údržby loni plus nějaká ta oprava po 
pluhování, což se občas stane, letos je to už také 60 000 Kč, a ještě není konec zimy. Jsou to de facto i vyhozené pení-
ze. Já chápu, že je nutné prohrnovat, je nutné udržovat a sypat v obci, ale na druhou stranu, potom když v létě občan 
přijde, a řekne „já bych tu potřeboval vyspravit kus komunikace, tam je to v hrozném stavu“, viz třeba momentálně 
u Rejzků, tak kde na to vzít? My nemáme tiskárnu na peníze. Takže udržovat obec ano, ale do jisté míry, pokud je to 
nutné. Nemůžeme být až tak příliš pohodlní, abychom měli neustále posypané, prohrnuté nebo zametené komunikace 
ve sto procentech. Ano, bylo by to možné zrealizovat, ale museli bychom si připlatit. Všechno je jen o penězích. Já si 
myslím, že v letošním roce je velice dobře udržovaná obec, co se týká zimní údržby. A je to jakž takž i s financemi. Je 
škoda, že není více financí.  

 

Leden — únor 2011 



Slovo starosty 

Vážení občané, buďte trošičku tolerantní. Pokud něco budete kritizovat, nejdříve se přijďte informo-
vat, jaká je skutečnost. A kritiku vzneste přímo u mě, abych věděl konkrétně, o co jde, s tím, že si můžeme 
popovídat, proč to není, a vysvětlím jak to je. Další věc, jsem rád, když se kritizuje, ale a také se přijde 
s nějakým návrhem. Ono kritizovat, je jednoduché. To se dá kritizovat cokoliv a jakkoliv, ale přijít trošičku 
s nějakým návrhem, popřípadě pomocí…  

Chtěl bych, aby občané, tak jako kdysi dávno, jak se říká „za Komančů“, dělali i víc za svým plo-
tem, brigádně si upravili trávník atd. Někteří to dělají i dnes, jež bych rád pochválil. Ty, kteří dělají víc jak ke 
svému plotu, ale i za svým plotem i na obecním. Takových kdyby bylo více, tak tu vesnici máme v jiném 
stavu. Někdo holt není schopný ani za vlastním plotem posekat půlmetrový pruh trávy. To se mně zdá špat-
né, a proto bych je chtěl touto cestou poprosit, aby při jarním úklidu udělali trošičku víc, než jen na svém 
pozemku. 

Všechny děti a rodiče jsou tímto zváni. Spousta zábavy, občerstvení 
a ceny za soutěže. Vstupné je dobrovolné. 

19. 2. 2011 

od 15 hodin 

Kunratičtí sportovci Vás srdečně zvou do místního kulturního domu 

18. 3. 2011 

od 20 hod. 

Vstupné 80 Kč 

Zápis žáků do 1. třídy 

Dne 8. února se dostavili k zápisu do první třídy děti narozené 

od 1. 9. 2004 do 31. 8. 2005.  

K zápisu přišli tito budoucí prvňáčci: Adam Hradiský, Tere-

za Ostrčilová, Ondřej Parkanský, Tereza Seidlová, Matěj 

Wágner a Kristýna Webrová. 

V současnosti je ve škole 6 dětí v první třídě, 5 ve druhé, 8 ve 

třetí a 5 ve čtvrté. 

Mgr. Ita Krafková, ředitelka ZŠ a MŠ Kunratice u Cvikova  

Poznámka ke kulturním akcím 

Plesová sezóna je v plném proudu, ale ruku na srdce, 

najdou se mezi námi i tací, kteří asi nemají nejmenší po-

nětí, co je to společenský oděv. Nevím, co koho vede 

k tomu, aby na ples přišel v rozervaných džínách 

a květované košili. A platí to i pro dámy. Mám pocit, že 

i když jsme na vesnici, nejsme přeci vidláci, kteří nevědí, 

jak se obléct na společenskou akci. Doufám, že jsem 

tímto nikoho neurazil, ale trocha kultury pří oblékání ni-

koho nezabije.  

Přehled obecního majetku 

Mám dojem, že většina obyvatel přesně neví, jaké stavby v obci obec vlastní a zpravuje. Připravil jsem tedy 
pro Vás seznam obecních nemovitostí: budova obecního úřadu a hospody, obchod, hasičská zbrojnice, 
základní škola, bývalá kovárna, hřbitov, polovinu Cvikovského rybníka (Kunraťáku), stodolu naproti paní 
Karbanové, kůlnu u telefonní budky. Samozřejmě že obec vlastní i pozemky. Jejich čísla zde uvádět nebu-
deme, ta by nám stejně nic neříkala. 

Příspěvky do obecního zpravodaje odevzdávejte na OÚ  nebo zasílejte na e-mailovou adresu kunraticezpravodaj@seznam.cz. 
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